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PRIJEDLOG 

 
 
 

ZAPISNIK 
sa IV Sjednice Skupštine  

Strukovne komore građevinskih inženjera 
 
 
Sjednica Skupštine je održana 04.07.2012. godine, u sali „Plantaže“- Tuški put bb-
Podgorica, sa početkom u 11 časova. 
 
Za Sjednicu Skupštine je predložen Dnevni red: 
 

1. Verifikacija mandata delegata Skupštine SKGI; 
2. Utvrđivanje i usvajanje dnevnog reda Skupštine; 
3. Razmatranje i usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice; 
4. Izvještaj Izvršnog odbora o realizaciji programa rada SKGI u periodu od zadnje 

sjednice Skupštine do danas; 
5. Informacija o finansijskom izvještaju za 2011.god., kao i za period od 01.01.2012. 

– 31.05.2012. god. SKGI; 
6. Izvještaj Rajke Velimirović, dipl.inž.građ. predsjednika Komisije formirane odlukom 

Skupštine SKGI od 23.11.2011. god. sa zadatkom da sačini prijedlog Pravilnika o 
utvrđivanju minimalnih cijena za izradu tehničke dokumentacije koji se odnose na 
građevinsku struku; 

7. Regionalna organizacija Komore; 
8. Imenovanje Komisije za davanje stručnih mišljenja; 
9. Analiza tekućih aktivnosti Inženjerske komore, od značaja za Strukovnu komoru 

građevinskih inženjera, (Nacrt Zakona o Inženjerskoj komori, sa primjedbama IO 
SKGI); 

10. Razmatranje položaja Strukovne komore u kontekstu saradnje sa ostalim 
strukovnim komorama; 

11. Razmatranje položaja Komore u kontekstu saradnje sa državnim organima; 
12. Prijedlog kandidata za počasnog člana Komore; 
13. Razno. 

 
Sjednicu je otvorila predsjednik Skupštine mr Sanja Radović.  
 
1.-Tačka dnevnog reda 
 
Verifikaciona komisija je utvrdila da, na osnovu verifikacionih listi i kontrolnog spiska 
članova Skupštine od 49 pozvanih Sjednici prisustvuje 28 članova.  
Predsjednica Skupštine mr Sanja Radović je zaključila da je prisutno više od polovine 
članova Skupštine i da Sjednica može da otpočne sa radom. 
 
2.-Tačka dnevnog reda 
 
Pošto je pročitan predloženi Dnevni red, Predsjednica Skupštine je predložila da se spoje 
tačke 9. 10. i 11. Članovi Skupštine su jednoglasno prihvatili predloženi Dnevni red sa 
izmjenama koje je predložila Predsjednica. 
 
3.-Tačka dnevnog reda 
 
Jednoglasno je usvojen zaključak da se nije vjerodostojno prenijet zaključak po pitanjima 
vezanih za zadnju tačku dnevnog reda. Taj zaključak se briše, a novi glasi:   
 
Nakon opsežne diskusije, proizišao je zaključak je da je sadržaj do sada izdatih licenci, 
zbog suviše usitnjenog, neki put konfuznog i proizvoljnog opisa poslova za koji inženjer 
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dobija licencu, pogodno tle za manipulaciju, pogrešno tumačenje i zloupotrebu, i unosi 
opštu zabunu kako u profesionalnim krugovima, tako i među investitorima. Stoga je stav 
Skupštine da se pod hitno napravi pravilnik o vrstama i sadržini licence i da se shodno 
tom pravilniku sve licence, bez obzira ko ih je do sada izdao, usaglase. Skupština je 
obavezala Komisiju koju je osnovao IOSK, sa Dušanom Kokićem kao predsjednikom, da 
pripremi takav pravilnik za Strukovne komore građevinskih inženjera kako bi bio usvojen 
na sljedećoj sjednici Skupštine.  
 
Sa navedenim izmjenama tačke 7. iz prethodnog Zapisnika, Zapisnik je usvojen 
jednoglasno. 
 
4.- Tačka dnevnog reda 
 
U okviru ove Tačke dnevnog reda prof dr. Miloš Knežević podnio je izvještaj o radu 
Izvršnog odbora SKGI. 
U okviru organizacionih aktivnosti izložio je da su formirane dvije komisije za izradu 
Tarifnika. 
Jednu komisiju je formirao IOSK, a drugu Upravni odbor Komore. Međutim još uvijek nije 
postignut dogovor oko Tarifnika. Druga komisija je zadužena da sačini pravilnik o vrstama 
licenci. Cilj ovog posla je ujednačavanje licenci po vrsti i sadržini. Nastao je problem 
davanja licenci za tendersku dokumentaciju. Smatra da je to do sada rađeno nestručno u 
Stručnoj službi Komore. 
Predviđeno je da se formira stručna komisija koja bi se bavila davanem takvih stručnih 
mišljenja i da se izuzme iz Stručne službe. U daljem izlaganju Knežević je informisao 
članove o ostalim aktivnostima Izvršnog odbora u period između dvije sjednice. Zatražio 
je da se časopis “Pogled” objavljuje na sajtu Komore. Zaključio je da je saradnja sa 
nadležnim Ministarstvom na veoma dobrom nivou. Zaključio je da predstoji dosta poslova 
i zadataka koji trebaju da se završe. 
Dalje, u Izvještaju su članovi Skupštine informisani i u vezi sa planovima o izgradnji 
(kupovini) poslovnog prostora Komore. Izvjestilac je iznijo stav člana Komisije o 
navedenom pitanju dr Neboiše Đuranovića, da pitanja rješvanja poslovnog prostora 
zahtijeva mnogo dublju analizu i definisanje konkretnijih parametara koji se tiču pitanja 
rješavanja ovog problema. Na ime nije saglasan sa donošenjem izhitrenih odluka prije 
nego se sprovede temeljan postupak za rješavanje istog. 
Izvještaj o radu usvojen je jednoglasno. 
 
5.- Tačka dnevnog reda 
 
Nakon upoznavanja sa Finansijskim izvještajem IKCG za prošlu godinu i sa finansijskim 
izvještajem SKGI za sedam mjeseci tejuće godine, Predsjednica je skrenula pažnju na 
povećavaje prihoda od članarine po osnovu članarine stranaca, a pad priliva članarine po 
osnovu članstva državljana Crne Gore (prihod po ovom drugom osnovuje duplo manji od 
prihoda po isnovu članarine stranaca). Ovako stanje je zabrinjavajuče, budući da Komora 
svoje postojanje zasniva da postojanju domaćeg članstva, i drugo zbog toga što je priliv 
od članstva stanaca sezonskog karaktera, nestalan i nepredvidljiv, pa se dovodi u pitanje 
buduća finansijska stabilnost Komore. Takođe, pad prihoda od domaćeg članstva, koje je 
rezulta osipanja istih, je zabrinjavajuće, upozoravajuće i nešto na šta se mora obratiti 
dužna pažnja i usresrediti buduće aktivnosti Komore.  
 
Konstatovalo se da su razlozi osipanja domaćeg članstva razni, a najvažniji su oni koji se 
odnose na: 

• neprilagođenu visinu članarine aktuelnom standardu bazičnog članstva, 
• generalno nezadovoljstvo članstva onim što (ne)dobija učlanjenjem u Komori. 

 
Stoga se po ko zna koji put sa skupštine uputio prjedlog Upravnom odboru Komore da 
preispita visinu članarine na način kako je to predlagano sa ranijih sjednica Skupštine 
SKGI. 
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Takođe je u toku diskussije uočeno da je članstvo Strukovne komore Građevinskih 
inženjera najveće, samim tim i prihodi od članarine, ali i da Strukovna komora GI shodno 
tome nema proporcionalno učešće u odlučivanju u okviru krovne Komore.   
 
Dosadašnja praksa je pokazala da rukovođenje Komorom, primjenom principa jednakog 
broja predstavnika članova (delegata) strukovnih komora, bez obzira na njihovo brojno 
stanje, ne zadovoljava potrebe većine njenih članova (jer imamo strukovne komore od 
130 do 600 članova, a njihova pravna snaga je bez vidljivog razloga, jednostranom i 
mehanicističkom logikom administrativne uravnilovke, kvantitativno, a samim tim i 
kvalitativno „izjednačena“ kroz isti broj delegata u tijelima upravljanja).  
 
Da bi apsurd bio potpun, princip jednakog delegiranja nejednakih djelova organizacije ne 
primjenjuje se kada je u pitanju finansiranje Komore od strane strukovnih komora, koje se 
vrši proporcionalno prihodima strukovnih komora. Stoga se ovako dvojna, krajnje oprečna 
primjena identičnog principa, smatra potpuno neprihvatljivom.  
 
Odlučeno je da se uputi zahtjev prema Skupštini IKCG i Upravnom odboru Komore za 
povratak proporcijalnog sistema, da se, shodno odredbama Statuta, donese Pravilnik o 
raspodjeli sredstava kojim bi se definisali procenti koji se izdvajaju za rad Komore i da 
Stručna služba dostavi članovima Skupštine Strukovne Komore Odluku Ustavnog suda o 
ravnopravnom i jednakiom učešću struke u organima Komore. 
 
Svi navedeni stavovi i odluke su jednoglasno prihvaćeni. 
 
6.-Tačka dnevnog reda 
 
Izvještaj o radu Komisije za izradu Tarifnika predao je prof dr. Radenko Pejović. Smatra 
da je najbolje da se usvoji neka najmanja cijena sa kojom bi se išlo prema Ministarstvu, a 
da struka utvrdi svoje minimalne cijene i da ostale struke urade isto. 
Predlaže da se zadrži prijedlog minimalne cijene koja bi bila niža od 16€. Da se dostave 
prijedlozi izvršnom odboru i da nakon sagledavanja sačini se pravilnik koji bi se smatrao 
usvojenim.  
Prijedlog je jednoglasno usvojen. 
 
7.-Tačka dnevnog reda 
 
Usvojeno da se formiraju regionalne kancelarije u: 

- Baru, 
- Bijelom Polju, 
- Pljevljima, 
- Podgorici, 
- Nikšiću, 
- Kotoru. 

Prijedlog je jednoglasno usvojen. 
 
8.- Tačka dnevnog reda 
 
Za Komisiju za davanje mišljenja po Zakonu o javnim nabavkama izabrani su: 

- Ljubiša Lazović, 
- Sanja Tešić, 
- Mira Papić, 
- Rajka Velimirović, 
- Natalija Jovović, 
- Milorad Janković. 

Način finansiranja će se naknadno utvrditi. 
Prijedlog je usvojen jednoglasno. 
 
 
 



 4 

12.- Tačka dnevnog reda 
 
Delegati su bili upoznati sa predlogom kandidata IO za počasne članove Komore. Pored 
datih prijedloga, ostavljena je mogućnost da se ovaj spisak može dopuniti novim 
prijedlozima preko e-maila koji bi se uputio Izvršnom odboru kako bi se sačinile konačne 
liste za kojom bi se išlo na Upravnom odboru i Skupštini. 
 
U okviru ove tačke, spontano je pokrenuta i jednoglasno podržana inicijativa da se 
predsjednicima skupština Strukovnih komora odrede nadnoknade za rad na mjesečnom 
nivou. 
 
 
9.10. i 11.- Tačka dnevnog reda 
 
U okviru analize tekućih aktivnosti Inženjerske komore, sa posebnim osvrtom na Nacrt/ 
Prijedlog Zakona o Inženjerskoj komori, krpz sveobuhvatnu diskusiju, u kojoj je osim 
članova skupštine aktivno učešća imao i pomoćnih Ministra Gospodin Gvozdenović, 
iskristalisali su se i od strane svih prisutnih podržali sljedeći stavovi: 

• Budući da je stav Ministarstva (koju podržavamo) da se pitanja izdavanja i vrste 
licenci urede kroz novi Zakon o uređenju prostora i izgradnji objekata – 
tj. sistemski zakon (ili lex specialis) sa kojim mora biti usaglašen Zakon o IK (a ne 
obrnuto) – smatramo logičnim i nužnim da se Zakon o IK donese nakon izmjena 
sistemskog Zakona, ili barem paralelno sa njim, uz nužnu sinhronizaciju. Ovo bi 
omogućilo da se uporedo iskristališu, izdvoje i suštinski regulišu sva bitna pitanja 
od značaja za rad Inženjerske komore, ne narušavajući osnovni cilj zbog koga je 
osnovana - unapređenje struke i zaštite javnog interesa.  

• Prijedlogom Zakona o IK je predviđena organizacija Komore, koja je je po našem 
mišljenju u koliziji sa osnovnom postavkom Komore kao organizacije, koju čini 
članstvo „fizičkih lica“ (čl. 9 Prijedloga). Ovo iz razloga jer članovima Komore, kroz 
ovako postavljenu oragnizaciju Komore, nije omogućena ravnomjerna 
zastupljenost u oragnima Komore, što je u  suprotnosti sa čl. 15. Prijijedloga. 
Naime, predloženom organizacijom Komore, članstvo se udružuje preko 
strukovnih komora, koje u tijelima upravljanja Komorom učestvuju sa istim brojem 
delegata, a ne brojem delegata koji bi bio proporcionalan članstvu strukovnih 
komora.  

• Nedoslijednosti i nejasnoća ima i vezano za čl. 3 i čl. 43 Prijedloga zakona. naime, 
u čl. 3 stoji da je Komora neprofitna organizacija, dok u čl. 43, tačka 6. se navodi 
da je jedan od izvora finansiranja Komore i naplata naknada za obavljanje stručnih 
i ekspertskih poslova (profitabilna djelatnost). 

• Takođe, konstatovano je da postoji još priličan broj dubioznih opdredbi i rješenja, 
koji su u manjoj ili većoj mjeri nužna posljedica bazičnih neusaglašenosti u već 
pomenutim odredbama Prjedloga zakona.  

 
Stoga se zauzeo stav da je neophodno da se obezbijedi dodatno vrijeme uj kom bi se  
navedena i mnoga druga predložena rješenja prethodno rasčistila u samoj Komori,  a tek 
onda zajedno sa onim što se bude definisalo novim Zakonom o uređenju prostora i 
izgradnji objekata, to bude osnov za donešenje novog Zakona o IK.  
 
Na osnovu svega navedenog proizašao je zaključak da je nužna hitna urgencija kod 
resornog Ministarstva u cilju odlaganja usvajanja Prijedloga Zakona o Inženjerskoj Komori 
(IK) i sprječavanja nespornih negativnih posljedica koje bi proizvelo njegovo usvajanje sa 
predloženim sadržajem i rješenjima, kao i potreba da se ista, kroz predstavnike SKGI u 
ostala tjela Komore što prije pokrenu i na svrsishodan način riješe.  
 
Obzirom da nije bilo kvoruma po ovoj tački, dogovoreno je da se o istom obavijeste ostali 
članovi Skupštine i izjasne o zaključenom. 
 
Sa ovom tačkom dnevnog reda Skupština je zaključila rad u 16.35 časova. 
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Zapisnik sačinio     Predsjednica  Skupštine SKGI 
Svetislav Popović      mr Sanja Radović 
 
 
Ovjerivač zapisnika 
Olga Radulović 





Prijedlog dopune Dnevnog reda: 

 

Spisak delegata Skupštine Sktrukovne koji, shodno evidenciji koja se čuva u Stručnoj službi,  
nijesu dolazili na sjednice  u zadnjih dvije godine, niti su shodno čl. 11 Statuta o razlozima 
izostanka obavještavali predsjednika Skupštine: 

 

1. Stjepović Biljana 
2. Đukić Milka 
3. Leković Željko 
4. Batrićević Darko 
5. Tošić Svetislav 
6. Bajić Darko  
7. Lazović ljubiša 
8. Radojčić Branko 
9. Hadžibeti fuad 
10. Gobović Bojana 
11. Spahić Nikola 

 

S obzirom navedeni delegati ne prisustvuju sjednicama, samim tim niti učestvuju u njenom radu 
i odlučivanju, što im je dužnost shodno čl. 10 Statuta, što se direktno odražava na kvalitet rada 
Skupštine, potrebno je da ista zauzime stav po ovom pitanju i donese pravovaljanu odluku radi 
zaštite svoga rada i djelovanja, kao i zaštite članstva koje je navedene delegate i izabralo. 

 

Predsjednik Skupštine SKGI 

 

mr Sanja Radović 



TAČKA DNEVNOG REDA: RAZNO 

Prijedlog postupka delegiranja članova za Izbornu Skupštinu SKGI 

1. Izbore za Skupštinu SK treba da raspiše predsjednik SK. 
Poziv za izbor članova Skupštine objavljuje se 60 dana prije izbora na web-
stranici Komore, dostavlja pisanim putem svim članovima Komore, 
obavještavanjem preko javnih medija, internet prezentacije ili preko posebnih 
izdanja Komore. 

Budući da u 2013. godini treba organizovati Izbornu sjednicu Skupštine radi 
isteka mandata delegata SKGI, i da se dosadašnja praksa ocjenila kao nedovoljno 
transparentna i efikasna, predlažem da se samo za sljedeću Izbornu sljednicu 
usvoji predlog iznora kandidata koji slijedi u nastavku, dok će se konačna forma 
definisati kroz Pravilnik o izborima, koji bi se kasnije detaljno pripremio od strane 
za to oformljene komisije, a u svojio od strane Skupštine SKGI. 

2. Za člana Skupštine SKGI se može kandidovati svaki ovlašćenji ineženjer o to: 
samostalno,  preko regionalnih kancelarija ili preko Izvršnog odbora. 
Kandidatura za članove Skupštine dostavlja se Izbornoj komisiji, koji imenuje 
Skupština u predhodnom sazivu, najkasnije 30 dana prije početka izbora. 
Izborna komisija na temelju prispjelih pravovaljanih kandidatura utvrđuje Listu 
kandidata. Lista kandidata objavljuje se najkasnije 15 dana prije izbora na web-
stranici Komore ili u posebnom izdanju Komore. 
Prijedlog člana SK koji se sam kandiduje za člana Skupštine ili drugo tijelo SK, 
mora biti podržan s pravovaljano prikupljenim potpisima najmanje deset članova 
SK. Kandidat za predsjednika Komore mora biti podržan s najmanje četrdeset 
pravovaljano prikupljenih potpisa članova SK. 
Potpisi članova SK u postupku kandidovanja za člana Skupštine SK ili člana 
drugog tijela SK ili predsjednika SK, prikupljaju se na obrascu u koji se unose 
podaci za kandidata i predlagača, i to: 
– ime i prezime, 
– adresa, 
– registarski br. licence/ovlašćenja člana, 
– mjesto i godina rođenja. 

3. Svaki predlagač može svojim potpisom podržati samo jednog kandidata za 
predsjednika Komore. 

4. Izborna komisija, utvrđuje listu članova Skupštine SK. Članovi Skupštine su 
andidati koji su dobili najveći broj glasova. 

 

Predsjednik Skupštine SKGI      OKT.2012 

mr Sanja Radović.s.r. 
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